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Maria Băcescu: Doamnă Margareta Nicu/eseu, aţi condus multă vreme, de fapt 
aţi creat Teatrul " Ţăndărică ", aţi compus un nucleu competitiv de marionetişti la 
Bucureşti În anii '60-'70, reuşind să transformaţi acest teatru Într-unul dintre 
cele mai bune din Europa .  Aţi putea să faceţi o comparaţie Între Teatrul 

" Ţăndărică"  lăsat de dumneavoastră şi cel de astăzi? 
Margareta Niculescu: Nu cred în valor i le  care se stabi l esc prin  comparaţ ie .  
Important este că un teatru îşi continuă mersul  şi nu  f ixează valori în sp i r i t  de 
imob i l itate. Cred că Teatru l  "Ţăndărică" este un  teatru semnif icativ în peisaju l  
artistic românesc şi  în  lume .  Readuce şi  exprimă valori constante ş i ,  totuş i ,  are 
îndrăzneala reînnoiri i ,  a căutări lor, ceea ce este pos ib i l  ş i  pentru că există un 
grup de păpuşari cu har, pas iune ş i  o temeinică personal itate . Este o s imbioză 
in teresantă între generaţ i i le  care au fost la începutu ri , cele ce au u rmat şi  cea 
de acum ,  s imbioză formată în practica une i  şco l i  de teatru .  
M . B . :  Aţi fost aleasă preşedinte a l  Uniunii Internaţionale a Marionetiştilor Cum 
Înţelege UN/MA să sprijine arta teatrului de animaţie? Ce semnificaţie atribuiţi 
acestei Uniuni? 
M. N.: U N I  MA nu este un organism în atara sau în paralel cu teatru l de marionete , 



i nstituţi i ,  c reată în 1929 1a Praga. Pri ntre ţări le  care au contribu i t  la înfi i nţarea e i  
a fost şi România ,  avându-1 ca reprezentant pe Valer ian Sesan.  Al doi lea război 
mondial i -a perturbat existenţa. Eu fac parte din generaţia de după război . În 
1957 am fost invitată la Praga de marionetistul Jan Mal ik pentru a part ic ipa la 
renaşterea UNI  MA. De atunc i  au trecut 50 de an i ,  t imp în care UNI  MA a deveni t  
mond ială ş i  numără m i i  de membri . Azi , se spri j i nă pe existenţa a 60 de centre 
naţionale înf i i nţate în Europa şi pe alte cont inente.  Faptul că am fost aleasă 
preşedinte e un stimu lent ş i  o plăcere ,  dar şi un motiv să rămân un om activ în 
viaţa teatrală românească. Este un alt tip de activitate care poate f i i nteresantă, 
dacă eşti inspirat ş i  şti i să i nventezi sensul acestei asociaţi i .  
M . B . :  Putem spera că veţi monta şi În ţară? 
M . N . :  Mă tentează să reiau această activitate.  Am montat de curând în Span ia ,  
la Sev i l la ,  Capul de dragon al l u i  Ram6n del Val l e- l nc lan cu o trupă tânără. 
Prem iera s-a bucurat de o bună pr im i re din partea pub l ic u l u i .  Un răspuns 
afi rmativ a fost şi formarea unu i  atel ier  de dramaturg ie  în Span ia .  Repet, această 
nouă perspectivă mă tentează, dar o privesc cu emoţie d i n  cauza dorinţei de 
reuş ită care m-a an imat totdeauna. Cred că pot găs i  bucuria ş i  răspunsul  la 
această emoţie ş i  l a  noi . Mă bucur că sunt prezentă la un festival românesc, 
ceea ce nu  înseamnă că nu  aş p leda pentru deschiderea lu i  i nternaţională. 
Sch imbu l  de cultur i  a deven i t  acum ind ispensabi l  în toate domen i i l e  arte i .  Mă 
bucur să-i întâl nesc pe foşt i i  coleg i ,  să regăsesc l umea în care am început, 
lumea teatru lu i  de păpuşi care este încă activă, şi că part ic ip la real izăr i le t ineri lor. 
Sper că activitatea mea de preşed inte al U N I MA să desch idă perspectiva ca 
sed iu l  UN I  MA să se mute în ţara noastră. Mă bucur că ne regăsim . . .  
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